

Image not found or type unknown



Stone of remembrance – The Massif of Names. Memorial for the Austrian Jews murdered in Maly Trostinec, Minsk

in German:

Gedenkstein – Das Massiv der Namen. Mahnmal für die in Maly Trostinec, Minsk, ermordeten österreichischen JüdInnen

Project

Description

The project submitted is for the construction of a memorial for the approximately 10,000 Austrians of Jewish origin who were deported from Vienna to Minsk in the months between May and October 1942 and murdered at the extermination site of Maly Trostinec. Austria is thus embarking on the path of national remembrance. The winning entry “The Massif of Names” by Daniel Sanwald was chosen unanimously. Upon completion of the planning work in Vienna - once a clay model 1:1 has been made and subsequently a 1:1 mold - the memorial for the Austrian victims in Maly Trostinec will be cast in concrete at the end of September / beginning of October. An official inauguration in the Year of Remembrance 2018, in November at the latest, is being sought in order to finally commemorate and remember the events in Maly Trostinec, where almost 10,000 people were cruelly murdered solely because they were Jewish.

in German:

Bei dem eingereichten Projekt handelt es sich um die seit Jahren von verschiedenen Seiten geforderte beziehungsweise gewünschte Errichtung eines Mahnmals für jene annähernd 10.000 Österreicherinnen und Österreicher jüdischer Herkunft, die in den Monaten zwischen Mai und Oktober 1942 von Wien in Richtung Minsk deportiert und am Vernichtungsort Maly Trostinec ermordet wurden. Damit schlägt Österreich den Weg des Nationalen Gedenkens ein. Als Siegerentwurf ging einstimmig „Das Massiv der Namen“ von Daniel Sanwald hervor. Nach der Fertigstellung der Planungsarbeiten in Wien, soll das Mahnmal für die österreichischen Opfer in Maly Trostinec – nach Anfertigung eines Tonmodells 1:1 und in der Folge einer Gussform 1:1 – Ende September / Anfang Oktober in Beton gegossen werden. Eine offizielle Einweihung noch im Gedenk- und Erinnerungsjahr 2018, spätestens im November, wird angestrebt, um endlich der Geschehnisse in Maly Trostinec, wo annähernd 10.000 Menschen ausschließlich aufgrund ihres Jüdisch-Seins auf grausame Weise ermordet wurden, gemahnen, gedenken und an sie erinnern zu können.

Applicant

Federal Chancellery, Section Art and Culture

in German:

Bundeskanzleramt, Sektion Kunst und Kultur

Website

<https://www.bundeskanzleramt.gv.at/>

Location

Belarus | [show on map](#)

Approved

19 Nov 2018

Category

Memorial - memorial

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Photos

Image not found or type unknown

4282_0.jpg

Image not found or type unknown

4282_1.jpg

4282_2.jpg not found or type unknown

4282_3.jpg not found or type unknown

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.